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 3391גיליון 

 ש ב ת  ח ז ו ן –ד ב ר י ם 

י ט" ִּ֑ א לְבַד   ָ֥ה אֶש   ָּׂ֖ אֲכֶָּׂ֖ם רְחֲכֶָ֥םׇאֵיכ  ַ ש   מַַֽ ם׃ ו  יבְכֶַֽ ַֽ  )דברים א', י"ב(" וְר 

 את פרשת דברים נוהגים לקרוא בשבת שלפני תשעה באב.

שנים שחלפו, ובין היתר הוא משה נושא נאום המתאר את השתלשלות האירועים בארבעים ה
ָ֥ה"מדגיש עד כמה קשה להנהיג את העם:  ִּ֑י טׇ אֵיכ  ָּׂ֖א לְבַד  שַאֲכֶָּׂ֖ם רְחֲכֶָ֥םאֶש  ם" וּמַַֽ יבְכֶַֽ  .וְר ַֽ

 הסמיכות לתשעה באב מקרבת בין דברי משה, למילים שפותחות את מגילת איכה: 
ָ֣ה" ָ֔ם אֵיכ  י ע  ָ֣ת  יר֙ רַב  ע  ָ֗ד ה  ד  ָ֣ה ב  שְב   ".י 

לוקים לאדם הראשון לאחר שחטא -ראו קשר בין שני הפסוקים הללו, לדברי אהדרשנים 
ָ֛א והתחבא: " קְר  ָּׂ֖ לֹ-א   ה'וַי  ִּ֑ם וַיָֹ֥אמֶר לָּׂ֖וֹ ק  אָד  הים אֶל־ה ַֽ  )בראשית ג', ט'(... "אַיֶכ 

ה "ל שואל את אדם הראשון -...כשהא ", אין הוא שואל איפה הוא ממוקם. הוא אומר לו אַיֶכ 

 בכל הסיפור הזה?' אתה'איפה  –צמו ומסביבו להסתכל על ע

 הרב שי פירון –"הארות שוליים"  –מתוך 
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 הרב ירון  /  החיזוק ההרתעה והדרך לגאול

סטוריה של עם ישראל בכל ימשה בוחר להיפרד מעם ישראל בנאום ארוך שבו הוא סוקר את כל הה

נדודיהם במדבר. הרציונל שעומד מאחורי זה הוא, מן הסתם, העובדה שהדור הזה איננו הדור שיצא 

ם דברים שאירעו ממצרים, אלא דור אחר, שאמור להיכנס לארץ. אבל בין הדברים שהוא סוקר נמצאים ג

 לפני זמן קצר מאוד, וביניהם מלחמת סיחון מלך האמורי ועוג מלך הבשן.

י  מֹר  א  יחֹן מֶלֶךְ חֶשְבוֹן ה  דְךָ אֶת ס  י בְי  תַת  כעת מתברר שלפני מלחמת סיחון אמר הקב"ה למשה "רְאֵה נ 

ה". משה נצט מ  לְח  ר בוֹ מ  תְג  ש וְה  חֵל ר  ות בסיחון מלך האמורי כדי שיילחם בנו. וה להתגרווְאֶת אַרְצוֹ ה 

דְבַר קְדֵמוֹת אֶל  מ  ים מ  אֶשְלַח מַלְאָכ  אבל במקום זאת, מה שעושה משה הוא בדיוק הפוך, לכאורה: "ו 

לוֹם". חז"ל )במדבר רבה יט, לג( אומרים שזה אחד מהדברים שעשה משה  בְרֵי ש  יחוֹן מֶלֶךְ חֶשְבוֹן ד  ס 

 ם על ידו. מדעתו, והקב"ה הסכי

קא האופן שבו משה מקיים את הציווי של הקב"ה: איך אפשר לגרות את סיחון מלך האמורי וואולי זה דו

תן לנו לעבור בארצו. במזרח התיכון, כל בקשה לשלום ישיפתח במלחמה? ע"י זה שמתחננים לפניו שי

ראל ביקשו בקשה דומה מתפרשת כחולשה. סיחון מלך האמורי יודע מה קורה באזור הזה. הוא יודע שיש

כל פעם שהם סורבו הם נאלצו להקיף את הארצות. סיחון מפרש את בגם מאדום וממואב ומעמון, ו

הדברים האלה כחולשה, ולכן כשהוא מקבל בקשה דומה הוא לא מסתפק בכך שהוא מסרב, אלא מחליט 

 לצאת למלחמה נגד ישראל.

ומואב ועמון לא היתה בגלל שפחדנו מהם, אלא  סיחון לא ידע, כמובן, שהסיבה שהתקפלנו בפני אדום

ה אותנו במפורש לא להילחם בהם. לאחר מעשה מתברר שמה שהתפרש כחולשה ובגלל שהקב"ה ציו

של ישראל היה בעצם הטעיה כדי לגרות את סיחון ועוג לצאת למלחמה, ובכך להרחיב את גבולות הארץ 

 המובטחת.

ים... אֲשֶר יתרה מזו: הקב"ה אומר למשה דבר נוסף: " עַמ  רְאָתְךָ עַל פְנֵי ה  הַיוֹם הַזֶה אָחֵל תֵת פַחְדְךָ וְי 

נֶיךָ". מלחמת סיחון ועוג לא מועילה רק  פ  לוּ מ  גְזוּ וְח  מְעֲךָ וְר  שְמְעוּן ש  להרחיב את גבולות הארץ, כדי י 

א להתעסק איתנו. וזה לחזק את כח ההרתעה של ישראל, כך שכל העמים האחרים ידעו לכדי אלא גם 

 אכן הצליח! 

יש ה' אֶת מֵי יַם סוּף  מַעְנוּ אֵת אֲשֶר הוֹב  י ש  כאשר יהושע שולח מלאכים ליריחו, רחב אומרת להם: "כ 

יחֹן  י אֲשֶר בְעֵבֶר הַיַרְדֵן לְס  מֹר  א  שְנֵי מַלְכֵי ה  יתֶם ל  ם, וַאֲשֶר עֲש  י  צְר  מ  פְנֵיכֶם בְצֵאתְכֶם מ  וּלְעוֹג אֲשֶר מ 

פְנֵיכֶם".  יש מ  ה עוֹד רוּחַ בְא  מ  בֵנוּ וְלֹא ק  מַס לְב  שְמַע וַי  ם, וַנ  רַמְתֶם אוֹת   הֶח 

הקפת אדום בזמנו נראתה לעם ישראל כמעשה פחדני של חולשה, וזה מה שגרם להם להתלונן ולהביא 

זה היה מפחיד מאוד, עד כדי כך עליהם את הנחשים השרפים. כשסיחון ועוג פתחו במלחמה נגדנו 

א אֹתוֹ". אבל לאחר  יר  שאפילו משה כנראה פחד, כי הקב"ה היה צריך להרגיע את משה ולומר לו "אַל ת 

ה ה' א   קְש  י ה  בוֹ -מעשה מתברר שהקפת אדום ומואב היא חלק מהתכנית "כ  מֵץ אֶת לְב  לֹקֶיךָ אֶת רוּחוֹ וְא 

דְךָ כַי תוֹ בְי   וֹם הַזֶה".לְמַעַן ת 

סטוריה בימים אלו. אנו מאמינים ומקוים כי גם דברים שנראים יאיננו יודעים לאן לוקחת אותנו הה

 ■ לוקית להביא גאולה-קשים ומפחידים, בסופו של דבר יתבררו כחלק מתכנית א
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 אברהם פולובין  /  (191) ...היה או לא היה

 אנרגיה...

כי עוד ועוד מתמקדים במקורות אנרגיה שונים  ,האנרגיה ברחבי העולם עוסקים היום רבות בנושא

 שאמורים להקל על קיומנו בעולם ולפשט את השימושים שלה על פני רחבי תבל בעלויות מינימליות.

גם קהילת בארות יצחק נכנסה לתחום של ייצור אנרגיה באמצעות ניצול הפנלים של אנרגית השמש 

, וצוברים את אנרגיית השמש הנשקפת מכל גג, וחוסכת לנו הניצבים כבר היום על כל גג פנוי במשק

כסף רב. אולם כבר כיום אנו מודעים לפוטנציאל הטמון במקורות אנרגיה רבים שטרם השתמשנו בהם. 

בעולם משתמשים כבר כיום במקורות אנרגיה של מתקני רוח, זרמי מים, התפלת מי ים וכימיקלים 

 שונים.

ונות של קרינת שמש ישירה המאפשרת יצירת אנרגיה בדרכים פשוטות כמדינה מוכת שמש יש לנו יתר

 יחסית ושימוש במרחבי ים ומדבר ליצירת אנרגיה של כמעט "יש מאין".

המאפשרים ייצור  ,ויצירה של מקורות אנרגיה חדשניים ,בעולם כולו, אנו פוגשים מיזמים חוסכי אנרגיה

 .אנרגיה לגורמים חסרי מקורות ייצור אנרגיה

הופתע מן הממצאים כיצד הוא  ,י נזכר כשאידי אמין הגיע לרופין ולמד על עיבוד מודרני של האדמהאנ

 היה קשה להאמין בקיומם של אנשים כאלה.

והיום, כשהעולם שופע שימושים באנרגיה וחיסכון בה, כל צעדי חיסכון נראים מדהימים בעיקר 

 ■ ן באנרגיה והשימושים בהחיסכוהבשימושים בתנאי מחסור. גם אצלנו כבר ניכרים 

~~~~~~~ 

 

 לסבתא וסבא ד"ר ליאורה ואלן ארונסון

 ולכל המשפחה

 מ ז ל  ט ו ב    

 בהולדת הנכדה  

 ואוריה ת לאיתןב

 תבורכו מברכות שמיים   
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 משולחן המזכיר

 חברים/ות שלום רב, 

המקדש והפכו -שני בתישבו, על פי המסורת, חרבו יום  –השבוע יגיעו לשיאם תשעת הימים בט' באב 

חולשה פנימית שנבעה בין היתר  וניצלש כאלהאך  – יםם זרמיגור בידישם נרדף לאסונות שאמנם נגרמו 

השתרשות של שחיתות ואובדן  -ולא פחות מכך  ישראל,-יטוב בחברה היהודית הריבונית בארץמשסע וק

 . ההנהגה הדתית והמדינית בקרבהמוסר 

במשמעות נוספת,  ןגם תשעה באב נטע ,כמו כל תאריך וסמל (,7.10ורה )ת-שמחתומאז אירועי  ,השנה

אין שדאי לנוכח תקופת ההמתנה מורטת העצבים בציפייה ל"תגובה האיראנית" והשלכותיה. מאחר ובו

וזה להכין את המקלטים, הממ"דים וחדרי  –לי כל דרך להשפיע על תגובה זו אתמקד במה שבכוחנו 

כניסה קלה ושהייה נעימה ככל  ,חו"ח במקרה הצורך ויאפשרו ,נקיים יחסיתו טחון שיהיו פנוייםיהב

הנחיות פיקוד העורף וגם קיימנו לאחרונה תרגיל  פי-עלהאפשר וככל שנצטרך. ברמה הקיבוצית נערכנו 

בהצלחה. פה המקום שוב לציין שחברים/ות  (מי שהוביל אותו מפיקוד העורף וצח"י מועצה )בפי שהוכתר

מוזמנים לגלות יוזמה אזרחית חשובה ולעשות זאת,  ,לשפר ולשדרג את התנאים במקלטים המעוניינים

עשו השבוע, יישר כח! בואו נקווה שתקופת ההמתנה הפעם תסתיים וכפי שחלק מהמשפחות כבר יזמו 

 בתשעת הימים. כמו כמו בששת הימים ולא 

קעות שלב ב' )השקעות שעוכבו מיד אחרי תשעה באב נתכנס לאסיפה ובה נרצה לאשר את תכנית ההש

 –וכן להציג סוף סוף את הצעת צוות האיתור להרכב המזכירות  בשל חוסר הודאות שנבעה מהמלחמה(

יש בהם מרכיבים של ש)מאחר  כאשר השאיפה שבשלב ראשון נצביע על שני מינויים באופן אישי

אני מתנצל מראש נהל הכספים. של החברה לאה ריידר כרכזת הפרט, והחבר רפי צור כמ "מישרות אמון"(

לוקח זאת  –על כך שלא הבאנו את הארכת המנדט של צוות האיתור באופן מסודר כפי שהיה מתבקש 

על עצמי )לא הייתי מודע במועד לתפוגת המנדט( אבל כעת, כשאנו ערב האסיפה, למעשה הצבעת 

לאחר קבלת ההחלטה  כחי.האישור או שלילת המנדט להמשך עבודת צוות האיתור הנו -החברים תהיה 

נמשיך לאסיפה נוספת ובה צפויה לעלות הצעת הצוות בכללותה להצבעה בקלפי.  ,שני מינויים אלה על

בלי להיכנס לפרטי ההצעה אשר יידונו באסיפה, אציין כי מדובר בצוות איתור שני, שלא מזמן "חגג" 

טות, לכאן או לכאן. מצב הקיבוץ והגיע הזמן לקבל החל –נבחר לגבש את הרכב המזכירות ששנה מאז 

טוב ויציב אבל המשך חוסר הוודאות מונע קידום מהלכים ודיונים נדרשים ופוגע בהסכמות החברתיות 

בה שנדע להתמודד ולכבד כל החלטה  –שעל בסיסן מקיימים את השותפות, ועל כן צריך להתקדם 

 כים.ללא מזכירות מתפקדת עם גיבוי ציבורי נתקשה לקדם מהלתבחרו. 
 

נוספים אישורי לימודים  עללקראת סוף השבוע הבא תתקיים גם ישיבת מועצה נוספת ובה צפויים לדון 

נושא רגיש ומורכב,  –קליטה הוכן ערעור של משפחת חברים על החלטת וועדת  ,שחייבו בירור נוסף

ת ביחד ואני מקווה מאד שהדיון יתנהל בצורה מכבדת אשר תאפשר לכל המעורבים להמשיך ולחיו

 . שוך הדיון במועצה וקבלת ההחלטהבשכנות גם לאחר 

בשבוע האחרון היתה לעשיית הטוב, הרי ש -במעבר חד מהפרוצדורות ו"הבירוקרטיה של הדמוקרטיה" 

מסורת חשובה וערכית בהשתתפות חברי הקיבוץ  –תית שנאמורה להתקיים בקיבוץ קייטנת איל"ן ה

שלא לקחת סיכון ולא  ,יל"ן ביחד עם חדר הערכת המצבאבובשל המצב המתוח הוחלט  –והנוער 
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הנוער שהתעקשו -ובעיקר בני ות,/ולכל המתגייסים ולרעות שניאור טובה שי"קללקיימה. מילה טובה 

ולשמח את ילדי איל"ן למרות האיום האיראני. יישר כח  (בביה"ח "אסף הרופא")ש לנסוע לבי"ס "אסיף"

מותת "איתן מושבך" ונסעו לקיבוץ ניר יצחק במטרה לסייע להם וגם לחברים שהתנדבו במסגרת ע

הכנת בתי הילדים לקראת חזרת המפונים. בשבועות הקרובים צפויות פעילויות נוספות בוה בצביע

וכל החטופים  –מי ייתן והשקט יחזור למקומותינו  -עם התנועה הקיבוצית  שיתוף הפעולהבמסגרת 

 בשלום.  והמפונים ישובו במהרה בימינו לבתיהם

התרחש לקראת סוף השבוע הקודם ב"כנס סעד" של הציונות  ,שמתרומם מעל ל"שוטף"אירוע עוד 

רשמים מהכנס תוכלו לקרוא כאן , בהשתתפות לא מעט מחברי הקיבוץברוח הקיבוץ הדתי  הדתית

 רשמים חיוביים הגיעו לאזניי גם לגבי אירועי התרבות האחרונים שארגנה וועדת תרבות בידיעון.

עוד בשבוע שעבר קיימנו פגישה ראשונית בנושא המבנה המשיכו כך!  – החדשה שנבחרה זה מקרוב

משק עם סיעוד, רווחה והגיל השלישי, ונמשיך להעמיק והמהבריאות בקיבוץ מערכת האירגוני של 

 בנושא לנוכח הצרכים הגדלים עם התבגרות חברי הקיבוץ. 

  .נוישלום, שבוע טוב ושהשקט יחזור למקומותאסיים בברכת שבת  –הארכתי מספיק שמאחר 

 ■ נימרוד

 

~~~~~~~ 

 

 

 

 מתן סוקולובסקי  / 

 

 .שנים בקיבוץ ארבע של גל ואני לקראת סוף תקופה

 עוד נכתוב דברי פרידה מסודרים, 

 .אבל לבקשה של פולי לא יכולתי לסרב..

במיוחד עכשיו לאור העובדה  -גיל הרך והרצינו להאיר נקודה טובה אחת גדולה על מערכת החינוך 

 שאנחנו עוברים ובודקים ומבינים מה קורה במערכות החינוך השונות;

 כמובן מתחיל מהיחס האנושי והחם מהגננות המטפלות והנערות, 

 שיחות אישיות, 

 הצבת יעדים, 

 מענה אנושי, 

 זמינות מיידית, 

 ובעיקר בעיקר החיוך של הילדות שלנו המדבר בעד עצמו, 

 ■ רצינו להגיד תודה גדולה ועל זה
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  מיכל/    במילעיל( –ארבע שנים לפטירתו של אליעזר )שָפיר 

 )למי שלא ידע את יוסף...(

יש אנשים שתמיד חביבים על הציבור. נעימים, לא נכנסים לעימותים, לא מככבים בוועדות ובמזכירות, 

 נחמדים עם כולם.

 ים לעימותים, וכך היה אליעזר.לעומת זאת, מי שעושה, יוזם ופעיל, מגיע לעית

 פעיל ואכפתי בכל הזירות, לא רק בזירה הקיבוצית.

עקיבא -ישב ב'מקורות', ברשות שדות התעופה, בוועדות של קיבוצים )כמו מירב(. היה שליח של בני

המועצות. נסע פעמיים לרוסיה שמעבר למסך הברזל, -העולמית, ובתוך זה אחראי לקשר עם יהדות ברית

 צור קשר עם היהודים שם, להביא להם ספרי תנ"ך וספרים בכלל, מצלמות ועוד.כדי לי

 היה בהנהלת איגוד הכדורסל ומטעמם נסע לאולימפיאדות במינכן ובמונטריאול.

הוא לא היה מעורב בקשיים ובעניינים אחרים במשפחה )נעזרתי באמי(, אבל כאשר מישהו נזקק לעזרה 

 שאי ביטוח, מיד התייצב לעזרתו.למשל בנו –במשפחה וגם בקיבוץ  –

אליעזר נולד בגרמניה, ובתקופת השלטון הנאצי נדדה המשפחה דרך אירופה לטנג'ר שבמרוקו, שם שהו 

גיל שבו לילד עולה חדש קשה מאוד להתחבר לילדים  –כשבע שנים. בהיותו כבן תשע הגיע לארץ 

 חרדתיים באשר לילדיהם. הצברים. חלק ממשפחות הוריו נספו בשואה, מה שגרם להם להיות

, השתתף בטיולים ובכל הפעילויות, אביב מרכז-עקיבא בסניף תל-אליעזר, בניגוד לרצונם, היה פעיל בבני

 יצחק עם גרעין 'מתנחלים'.-וכהמשך טבעי הגיע לבארות

הוריו רצו שילך ללמוד משהו "רציני", אך הוא נמשך לחקלאות. למד את סודות הצומח מספרים, וניהל 

 ענף גידולי השדה. את

 כשחזרנו מהשליחות, עבר לתעשייה, וניהל את חצ"ם ואחר כך את 'אברות'.

-כנזכר לעיל, היה פעיל ב'מקורות' ובראשות שדות התעופה, ותרם מניסיונו לקיבוצים הצעירים מעלה

 גלבוע ומירב.

 ציומט'. עם כל הקשרים העסקיים, היו לו מעט חברים אישיים. הוא העיד על עצמו שהוא 'סו

יצחק: הראשון במלחמה -כולנו מכירים את דבריו של שמעון פורשר ז"ל על שני הניסים שקרו לבארות

 בנגב, והשני קליטת גרעין 'מתנחלים'.

נחום ברוכי ז"ל כתב על כך: "שפיר היה מהבולטים במחוללי הנס הזה, שנמשך עשרות שנים, ועל כך 

משק לפני שסיים את הקורס ב'רופין', ומיד החל -מרכזיצחק חייבת לו תודה... שפיר היה ל-בארות

 במהפכת התכנון של ריאורגניזציה לשינוי פני השדות".

לא היה איש משפחה חם, כי העיסוקים הרבים מילאו אותו,  –בעל, אבא, סבא וסבא רבה  –אליעזר 

 נרתם מיד. –אבל כשאחד מבני המשפחה או מהקיבוץ נזקק לעזרה 

 ■ דים והנכדים לא עזבו את מיטתו, הודה שאין כמו משפחהבבית החולים, כשהיל
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 אלי ברמן/    יכנס סעד של הציונות הדתית ברוח הקיבוץ הדת

איש הגיעו לפני שבוע לכנס שהתקיים בקבוצת סעד, ביוזמת הקיבוץ הדתי, בשיתוף העיתון 'מקור  500-כ

 ראשון' ובסיוע גורמים נוספים.

 –במידה רבה הייתה בכנס זה מעין התארגנות לחיזוק הציונות הדתית בדרכה של תנועת הקיבוץ הדתי 

 ת כלפי זרמים שונים ביהדות.דרך של מתינות, הכלה, וגישה ליברלי

מרבית המשתתפים בכנס )כמו גם בכנסים וימי עיון דומים(, היו אנשים מבוגרים שרבים מהם כבר 

 אנשים ש'הפועל המזרחי' והמפד"ל היו קבוצת ההשתייכות שלהם, שלא לומר מימד. –בפנסיה 

 לצערי הרב, פחות מדי חברים מקבוצותינו השתתפו בכנס!

תחושה מורגשת, אפילו קשה, של אנשים שאיבדו את ביתם, כשהמילים ציונות דתית  מעל הכנס ריחפה

 בהקשרן הנוכחי אינן רלבנטיות עבורם עוד.

 במתכוון, אלא עסק רק במה כן, ולא במה לא, בחיזוק ולא בהתרסה. –הכנס לא היה לוחמני 

מוגן של סעד, כשברקע הספר המ-קיום הכנס בסעד התבקש לאור אירועי המלחמה, והוא התקיים בבית

 נשמעים מעת לעת פיצוצים )של כוחותינו(.

מרבית הדוברים הדגישו את הצורך לשוב ולחזק את ו' חיבור המפורסמת, שהייתה סמלה ההיסטורי של 

 הציונות הדתית מראשיתה.

דעה קיצונית אחת הייתה זו של פרופ' מנחם כהנא, בן קבוצת יבנה, שקרא להפרדת הדת מהמדינה, 

 ור לתחלואים השונים בחברה הדתית והחרדית.כמז

 התרשמותי הייתה שמרבית הנוכחים לא תמכו בהצעה זו.

 שלושת הכוחות והרבנות הממלכתית

 בשולחנות העבודה השונים בכנס, נדונו נושאים שונים כמו: חינוך, מעורבות חברתית, כלכלה, ועוד.

 לכתית בישראל.אני השתתפתי בשניים מהם: שלושת הכוחות, והרבנות הממ

בראשון, הוגשה טיוטה למצע רעיוני חדש לציונות הדתית. מצע זה ייכלל בחוברת שתופק ב'מקור 

 ראשון', והוא יהיה הפתיחה לחוברת.

משולש  –, להחזיר את עטרת הציונות הדתית ליושנה ולהציג משולש ערכי חלופי אפוא"אנחנו מבקשים 

 י, והכוח האוניברסלי."ישן... שקטביו הם הכוח הדתי, הלאומ-חדש

 שעיקרו: השבר והתיקון, הוגש נייר עבודה –בשולחן השני, שעסק ברבנות הממלכתית בישראל 

 הציבור יבחר את רבניו )ולא גורם פוליטי אחר(; -

יוכלו להיבחר רק רבנים שמחזיקים בתעודת כושר לרבנות שמוענקת בידי הרבנות הראשית  -

 ומבוססת על תהליך ההכשרה שלהם.

 נשים תוכלנה לכהן במשרות רבנות כאלה ואחרות, וגם נשים תהיינה בגוף הבוחר את הרבנים. גם -
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ברור לי, ולדעתי גם לשאר משתתפי הכנס החשוב הזה, שהכל, לצערי, נגמר בפוליטיקה, ושום שינוי 

 רציני בנושא הרבנות לא יושג בעת שהמצב הפוליטי הינו כפי שהוא כיום.

את המשוכנעים, וגם זה מאוד חשוב בעת שהתחושה של שבר ואובדן בציונות  היה זה כנס חשוב שחיזק

 הדתית ובמדינה כולה, כה חזקים.

עקיבא, והיה -הכנס הוקדש לזכרו של מו"ר, הרב ידידיה כהן ז"ל, חבר קב' סעד, שכיהן כמזכ"ל בני

 לאו, ונכדיו של ידידיה. ממייסדי ישיבת הקיבוץ הדתי. דברים לזכרו אמרו ד"ר גילי זיוון, חתנו הרב בני

 הייתה בכנס תחושה של געגוע לימים אחרים שפויים ומתונים יותר, מבית ומחוץ.

הניסיונות להקים מפלגה  –)לא מפלגה  לאומית-דתית-תנועה ציוניתהיו מהדוברים שקראו להקמת 

יצטרפו אליה  ברוח הכנס לא צלחה בימים שאחרי 'מימד'(. נראה שיש מקום לכך, ובתנאי שצעירים רבים

 וינהיגוה.

 ■ למארגני הכנס מגיע יישר כוח גדול על כנס מושקע ומעמיק

~~~~~~~ 

 מירה הראל/     אָב-מְנַחֵם לירֶַח

נ ה הּ ש   שוּב חוֹלֶפֶת ל 

ה, ה לְעוֹנ  הּ, מְעוֹנ   ב 

ה,  ה וּגְבוּר  ישֵי אֵימ  ינוּ תַרְח  ו   -ח 

ה יר  י לַסְפ  יש  א, חֹדֶש חֲמ  ה בַת  וּב   -וֹר 

ן, נְי  י לְמ  יר  נוּ, הַיוֹם: עֲש   וּבַלּוּחַ שֶלּ 

ים ן! - שֶגַם בְנֵי הגוֹי  נְי  צְאוּ בוֹ ע   מ 

ים", ה: "חֹדֶש הַיְבוּל   פַעַם הוּא כֻּנ 

ים ב  עֲנ  יר ה  בְצ  ים, = וּב  לּוּל   ה 

יוּ שֶפֵרְשוּ: אָב = אֵש  וְה 

מֵינוּ לַהַט הַחֹם מ    תְרַחֵש()וְגַם בְי 

ה לְכֻּלּ ם ה שֶל צוֹם לֹא קַלּ  מ  ימ   ו 

עוֹל ם! שְמֶרֶת אֵצֶל יְהוּדֵי ה   נ 

ל צַד כ  ים מ  מ  לְח  ן אָנוּ נ  ם עֲדַי   וְא 

עַד ים לְחַסְלֵנוּ ל  רוֹצ  ים ה  ם אוֹיְב   ע 

ים מ  חְכ  ים וּמְתֻּ כְלֵי נֶשֶק אֲיֻּמ   - ב 

ים מ  ים בְעֶזְרַת צוּר עוֹל   אָנוּ בוֹטְח 

ים  חְרוּר הַחֲטוּפ  ים, -לְש  ים וּשְלֵמ   חַי 

ה גַם הַיוֹם: לּ  ים תְפ  נוּ נוֹשְא   וכֻּלּ 

לוֹם! לֵינוּ בְש  ל חֲי   שֶיַחְזְרוּ כ 
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 לאה רוזנבלט/    ברים מהלבד

   תרבות ארגנה ערב של "מדברים מהלב" בסגנון "סליחה על השאלה".ההשבוע ועדת 

והיתה לי חוויה  ,היתה אוירה נעימה, היה מסקרן, מעניין ומחבר לשמוע סיפורים מנקודת מבט אישית

 שלי כאם יחידנית... טובה לשתף בסיפור

  אבל משהו אחד שכחתי לומר וחשבתי לשתף פה בידיעון.

מעבר לנפלא ולמאתגר שבלהיות משפחה יחידנית, מאחורי אם יחידנית, יש )אשתמש בייצוג של סבתא 

זו סבתא  כהכללה לסבא וסבתא או כל קרוב משפחה מסייע( סבתא תומכת שנושאת גם כן בעול.

ר קרוב ומיוחד מאין כמוהו, נכד שרואה בה דמות אינטגרלית במשפחה שמקבלת אוצר קטן, חיבו

היא נאלצת להתמודד עם  הגרעינית שלו. זו סבתא שחובשת כובע כפול: סבתא מפנקת, ומבוגר אחראי.

הנות ממנעמי יאתגרי גידול ילדים וכפופה ללוחות זמנים של גידול פעוטות בשלב שבו כבר תכננה ל

האמהות היחידניות, גם את הסבתות חשוב לראות, להבין שזה לא קל ועם  כמו את היציאה לפנסיה.

זה מוערך עד אין קץ, ותודה רבה לאמא  אתן אלופות, לביאות שנותנות מעצמכן ללא סייג. זאת מדהים.

 ■ הפרטית שלי וסבתא של הילל

~~~~~~~ 

 

 טוב ברוכי-חי יום/    מהספרייה

 ספרים חדשים:

 למבוגרים

ה לאסוף סיפורים. היא מתנחמת באוסף הסיפורים לג'אניס לא זוכרת איך התחי - ם"שומרת הסיפורי"

 .שלה בימים קשים, ומחכה להיות גיבורה בסיפור שלה

במלחמת העולם הראשונה, אדל וג'רי נפרדים. שנים יחלפו עד שהקצוות הפרומים ישובו  - בלובירד""

 .ויתחברו

 .כרונותימשפחה וזי על וטסיפור אינטימי ופי - אחותי ובים""

הוּת רומן על  - הילדה האנגלייה האבודה"" מ  רקע מלחמת על המתרחש  ,לאורך שנים ארוכותובגידה א 

 .העולם השנייה

 

 ילדיםל

 רינת פרימו - היה היו""

 יניב שמעוני -הסיפור המושלם" "

 ■ "וספרים חדשים של הסדרה "צמרמורת
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 סדר נוכחותמ

, נולדה בניו יורק וגדלה בטינק 20עדינה בק היא בת 

ניו ג'רסי שבארצות הברית. היא מאומצת אצל 

ואר.  עדינה היא האמצעית משפחת אלישבע והוד ב

 השנה אחים כאשר כל אחד מהם מסיים הבין ארבע

)בר אילן(, תיכון, וחטיבת ביניים. אמה  השלב בלימודים: אוניברסיט

פרידה נולדה וגדלה בניו יורק והיא מנהלת עסקים. אביה יוני גם הוא נולד 

ה בתחום הבניה. לאחר סיום לימודיה וגדל בניו יורק ונקרא על שמו של יוני נתניהו ז"ל. הוא מנהל חבר

בבית הספר התיכון, היא למדה במדרשת לינדנבאום והחליטה להתגייס לצה"ל. היא משרתת היום 

 ביחידת קישור לכוחות זרים )קשרי חוץ( בפיקוד הצפון.

 עדינה התבקשה לענות על כמה שאלות שלנו:

את החיים שלי בחברה הישראלית, אני  לפני שאני מתחילה   מה השפיע על החלטתך להתגייס לצה"ל ?

כל כמרגישה שעלי לתת את חלקי באמצעות שירות בצה"ל ובמיוחד בתקופה שכל כך הרבה נותנים 

 יכולתם כדי להגן על המדינה שהחלטתי להיות בה. יש לי את הזכות לשרת בצבא במלחמת מצווה.

אך לאחר תקופת הכשרה, היתה  יקעקר-תת חהייתי צריכה לשרת ביחידת פיענו    איפה רצית לשרת ??

 תפנית והגעתי לקשרי חוץ.

מגוון האנשים, הטיפוסים, הרקעים של אנשים שפגשתי בצבא, דבר שלא   מה הפתיע אותך בצה"ל ?

 היה מתאפשר בשום מסגרת אחרת.

כאשר התברר לי שלמרות תקופת ההכשרה, קיבלתי שיבוץ אחר   איזה רגע היה לך קשה בעת שרותך ?

אך בסופו של דבר הכל הסתדר  ,ת השיבוץ שרציתי. למשך תקופה ממושכת, לא ידעתי לאן אגיעולא א

הצבא שהצבא ולא  את גנה לישראל. אני תמיד זוכרת שבאתי לשרתהויש לי את הזכות לשרת בצבא ה

 בא לשרת אותי.

את החגורות  ה אלון, המפקדות בקשו לבדוק"כאשר הייתי במחו   איזה רגע מצחיק היה לך בעת שרותך?

 "חוגרים" )תעודת חוגר(. כולנו צחקנו ולמדתי מילה חדשה בעברית.-שלנו וכולם הוציאו את ה

 משפחה וחברים.  למה את מתגעגעת מהבית בחו"ל ?

 .לחסל מארז של גלידת בן וג'ריס איך את אוהבת להתפנק ?

פחה דואגת אחד לשני.  אני מאוד אוהבת איך כל המש   יך אצל המשפחה המאמצת שלך ?ימה אהוב על

הילדים מתרוצצים, וכל המשפחה משחקים ביחד. אני במיוחד אוהבת את ליל שבת כאשר אלישבע והוד 

נותנים תשומת לב אישית לכל אחד מהילדים ומטמיעים בהם ערכים ומשמעות. כאשר אני חוזרת 
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שבת, ה. בסיום סעודת משבוע קשה בצבא, אני זוכה לראות את עתיד עם ישראל בשולחן שאני יושבת בו

 אני מחלקת עם יתר החיילים.תה ושאאני מקבלת מהם עוגה 

אני אוהבת את קהילת בארות יצחק, קהילה חזקה שכולם מחוברים עם כולם.     מה אהוב עליך בקיבוץ ?

רות יצחק למקום מאוחד כאשר כל אחד חיים ביחד, חוגגים ביחד, ותומכים אחד בשני. זה הופך את בא

 ערך ומחובר.ומרגיש שהוא מ

 במקום אחד . אקזוטיות כל כך הרבה חיות  מה היה מוזר לך בקיבוץ ? 

למדתי הרבה על העולם, על עם ישראל, ועל עצמי. כל   יך בעת השרות בצה"ל ? יאיזה שינוי עבר על

 סתכלות חדשה על המציאות שבה אני חיה.לי ה יםאחד שאני פוגשת וכל חוויה שאני חווה מעניק

אני נשארת בישראל והולכת ללמוד באוניברסיטה. אני מקווה להקדיש   מה הן התכניות שלך לעתיד ?

 ■ תקופה ללימודים במדרשיה לפני שאני מתחילה ללמוד באוניברסיטה

~~~~~~~ 

 בהמשך לערב תרבות... 

 חזון" –פרשת "דברים שיעור בשבת 

 בסגנון "סליחה על השאלה" 

 :נולהפנות שאלות ישירות למשה רב בו תינתנה הזדמנויותש

 " במה היית רוצה לעסוק אם לא  היית נביא ? " 

 להיות מנהיג ? " -בשבילך " מה זה 

 את הילדים שלך? "  מכיריםכל כך " למה לא 

 " מה הכי מפחיד אותך במוות ? "

  "יש לך טיפ איך להתמודד עם אויבים ?"

 צרפתידוד  עם

 במועדון לחבר 11:30בשעה  
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  ד"ר ליאורה/    תרופות ותשעה באב

  מחלות כרוניות .1

  .קחים תרופות גם בצום , כרגיל: לו יתר לחץ דם

 .אוכלים, אין לקחת בצוםאם : לוקחים תרופות / זריקות אינסולין רק  סכרת

מומלץ לקחת אחרי אוכל, לכן לקחת אחרי  –: ]כמו מיקרופירין, אליקויס , פלבקס, זרלטו [  דילול הדם

 סעודה מפסקת ולמחרת אחרי צאת הצום.

  ., ניתן לדלג בערב תשעה באב: נהוג לקחת בערב  נגד שומנים בדם

   .]פמו, אומפרדקס, נקסיום, לנטון[ להמשיך לקחת ללא שינוי בצום נגד בעיות בקיבה:

  .להמשיך לקחת כרגיל כדור שינה : נגד דיכאון וחרדות,

 ברזל ,מגנסיום , מולטיויטמין [ ,ויטמין ד D,  12]ב תוספי מזון , ויטמינים .2

 .מנה אחרי צאת הצום. גם ניתן לקחת על קיבה ריקהניתן לדלג על לקיחתם ולהשלים 

 ]כמו אטופן, אביטרן, איבופן, ארקוקסיה[ דלקת-נוגדי .3

 .אחרי סעודה מפסקת ובצאת הצום. ניתן לדלג על מנות –לקחת רק אחרי אוכל 

 אנטיביוטיקה  .4

 לא להפסיק לקחת , ניתן לדלג על מנת צהריים של הצום .

 נורופן, רוקצט, מוסקול [נגד כאבים  ]אופטלגין ,אקמול,  .5

  .אין מניעה לקחת בצום

 

 לשאלות לפנות לרופאה או לרב

 ■ צום מועיל
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 מהמועצה
 .בחדר הישיבות 21:00, בשעה 15.8.24אב התשפ''ד -במנחםהמועצה תתכנס אי''ה ביום חמישי, י״א 

 :על סדר היום

)פירוט המשתלמים  דיון באישור משתלמים נוספים בהשתלמויות מקצועיות לשנה''ל תשפ''ה .1

 .מש''א(ראו להלן בדיווח מהנוספים 

 .ערעור משפחת פרץ על הפסקת תהליך הקליטה של משפחת פלד .2

 .חברים המעוניינים להופיע בפני המועצה מתבקשים לפנות לח''מ

 ■ אופיר גריידי 

~~~~~~~ 

 סיגל גרניט  /  משאבי אנושמ

 שלום רב,

 מהשבוע החולף:

חברים ב"גיל השלישי" )והרביעי( בבית באר. שמחתי להכיר ולענות לשאלות היה לי הכבוד לפגוש את ה

אנוש בקיבוץ ושאלו שאלות ענייניות ההמגוונות. החברים והחברות גילו עניין בתפקיד של ניהול משאבי 

 אכפתיות ואהבה גדולה לקיבוץ.  - ומקצועיות. הועלו סוגיות ונקודות לחשיבה, והכי חשוב

 תפים והמשתתפות. תודה רבה לכל המשת

התקיימה פגישה של צוות רווחה, בריאות, סיעוד וגיל שלישי. אנו נערכים להגדרות תפקיד של כל אחת 

יתַכְלֵל מהצוות  לצורך חשיבה על מבנה ארגוני אשר  אֵם ו   . פרטיםוביניהם את התפקידים השוניםיְת 

 ��בהמשך .... 

 בלתי פורמאלי, לקראתבחינוך הרך והגיל הנוך, שיחות תכופות נערכות סביב כח אדם במערכות החי

 שנת תשפ"ה, שתבוא עלינו לטובה. 

אושררו המשך הלימודים לדינה ברוכי, לימור נתנזון   ,30.7.2024כ"ד בתמוז  במועצה שהתקיימה בתאריך

 ק, לאה רוזנבלט והדס נאור."ויונתן שרמן. אושרו תחילת לימודים בשנת תשפ"ה למיכל ברמן, טובה שי

, צוות משאבי אנוש יבקש לאשר 15.8.2024 אב-י"א במנחם במועצה הבאה שמתוכננת להתקיים בתאריך

 תחילת לימודים בשנת תשפ"ה לסיגלית מידני גרינברגר ונעמי בן שימול.

כחלק מתהליך הבקשות והדיונים שהתנהלו השנה עבור ההשתלמויות המקצועיות, למדנו שלהבא עלינו 

 בה ניתן להגיש בקשות להשתלמויות מקצועיות. שפת הזמן לפרסם ולהגדיר את תקו

 ■ ושנדע ימים שקטים ושלווים ,בהצלחה
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 אסיפת חברים

 14.8.2024 -תשפ"ד 'תתקיים בע"ה ביום רביעי י' באב ה

 בחדר האוכל 21:00בשעה 

 על סדר היום: 

דיון בהצעת הצוות לאיתור מזכירות כולל הצבעה על בחירה אישית של ממלאי  .א

 דים הבאים: התפקי

 )בעד/נגד(. מועמד רפי צור -מנהל הכספים 

 )בעד/נגד(. מועמדת לאה ריידר -ורכזת הפרט 

 .2024לשנת  )חלק ב'( אישור תכנית השקעות .ב

 אם לא יהיה מספר נוכחים כנדרש לשם קבלת החלטות,

 תתקיים אסיפה נדחית חצי שעה לאחר פתיחת האסיפה

 היה.והחלטות תתקבלנה בכל מספר נוכחים שי

 

 ■ נשיאות האסיפה

~~~~~~~ 

 

 פרוטוקולים

 

 31/07/2024 כ"ה בתמוז תשפ"ד פרוטוקול ישיבת אגף החברתי מיום
 

 )יו"ר(. )מזכיר(, ריידר לאה ושטרן אביעד ליפל שמואל, לנדה ברוריה, מדר נימרודמשתתפים: 

 : אלטשולר עזי )במילואים(.מהדיון נעדר
 

 על סדר היום: 

 דיווחים .1

 )במקום המזכיר( חברתי למועצההנוסף לאגף  אישור נציג .2

 2024השקעות של האגף החברתי לשנת אישור תכנית ה .3

 

 דיווחים:

גילאי   -ורד ורחל שהגיעו לדיון בנושא השקעות דיווחו על ההיערכות למעבר לגן תלת – הגיל הרך* 

המועצה במטרה   בשנה"ל הקרובה. יצוין כי יש עוד מספר משפחות של הורי ילדי חוץ הפועלים מול 
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ולבחון מחדש את למנוע את "הגזירה". בישיבת מינהלת הגיל הרך סוכם להיערך למציאות החדשה 

 .הנושא במשך השנה

 * צוות נאמנות הבריכה מציע להחליף את השולחנות במתחם הבריכה לציוד גן קל וממתין לתשובה.

תרבות אושרה באסיפה(, הוועדת )לאחר ש ממשיכה לגבש צוות למערכת הידיעון מינוייםהוועדת * 

חופשת הקיץ ספורט ימתין לספטמבר לאחר ירידת העומס של החינוך, הגיל הרך והכאשר איוש וועדות 

 וסיום החפיפה של ליאור שנבחרה באסיפה האחרונה לרכז את החינוך. 

 כניתצעירים וצוותי השיכון ותוהבריאות, היצאו "קולות קוראים" גם לוועדות הביקורת,  בהמשך

 יחזור שרביט הובלת הוועדה מהמזכיר לידיו. -המתאר. עם חזרתו של החבר שמואל ליפל ממילואים 

 נמשכים המפגשים עם זוגות נקלטים שצפויים "להיכנס לתנאי חבר" מספטמבר. משפחות – קליטה* 

  סולומון. ונועם ועובד  לנדהאורן וטלאור פרוכטר, עדי ושגיא רזניק,  ויעל להב 

 לא תגענה.  –פחות שהיו אמורות להגיע הקיץ לקליטה שתי מש

)אחרי תשעה  החליטה לערער למועצה ,לתהליך את כניסתהקליטה לא אישרה המשפחה נוספת שוועדת 

 באב(.
 

 דיון והחלטות:
 

 )שאינו מצביע( בעקבות בחירתו של מזכיר חיצוני –אישור נציג נוסף לאגף החברתי בדיוני המועצה  .1

ועל כן  -ועצה מיוצג ב"חסר" של קול לעומת האגף הכלכלי ונציגי הציבור "ללא תיק" החברתי במ האגף

שתהיה לו זכות ההצבעה במועצה. יש לעשות זאת באופן  –מבקשים למנות חבר נוסף במקום המזכיר 

  לאשר.  – החלטהמסודר ומוצע כי עד להחלפת הרכב המזכירות יהיה זה החבר שמואל לייפל. 
 

, 2024בהמשך לדיון בתוכנית ההשקעות לשנת :  2024השקעות של האגף החברתי לשנת אישור תכנית ה .2

תוך  2024שהוקפא בעקבות המלחמה, אנו משלימים את תהליך אישור תכנית ההשקעות לשנת 

ועל כן התקציב הנותר מוגבל.  ,ותיקוני שברתיות התייחסות לכך שבפועל בוצעו כבר השקעות משמעו

נית נשלחה בעוד מועד לחברי/ות האגף, כאשר סומנו ההשקעות שבפועל כבר התוכ – מעיקרי הדיון

, מערכות שטיפה בלוליםבוצעו, בעיקר בתחום המשקי כגון: החלפת תנורים, סילויים ודאמפרים 

מזונות, המשך מרכז ה; הרחבת מדרך האבוס, שיפוץ וילון תאי למערך הלוחות הסולארייםאוטומטיות 

והכנת תכנית למרכז המבקרים.  במסגריהור ומלגזה ש; החלפת מברפתנוספת  המזון ורכישת מכסת חלב

תכנית בנוגע להנחיות הבטיחות ועם בבריכה כמו כן ישנן השקעות משותפות שכבר אושרו עם המפעיל 

איטום בבתי חברים, פיתוח  ןובה אגף השיכוןלגבי מועדון לחיילים הבודדים; וכן השקעות של  "רעות"

 . דלקהבתחנת והחלפת תוכנה  החלפת גנרטורבמרכז "המחנה",  החניה והסדרתסביבתי 

אש"ח  75-נדרש תקציב של כ ,במסגרת ההחלטה שהתקבלה בנוגע להפרטת ענף המזון – מעיקרי הדיון

בגיל על הגנים  להשקעות לפי הנחיות הפיקוח, כמו כן אנו נדרשים להפרטת המזוןלטובת היערכות 

רו את הסעיפים המבוקשים ובהם: גידור ועיבוי מערך המצלמות לפי תקינה, רחל וורד עברו והסבי הרך:

חיבור הבתים "שחף", "צופית" ו"דקל" לתקשורת אינטרנט, פתרון אקוסטי למשרד הגיל הרך והתאמת 

אש"ח לגיל  117-גילאי בסך כולל של כ-לאיחוד גנים והקמת גן תלת )ככל הנראה "חרוב"( הגן שייבחר

אש"ח למועדון במקלט שישמש את  20בסך  קשר להקמת פרגולההוועדת נייה של הרך. בנוסף יש פ
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החיילים והצעירים בקיבוץ. בעניין זה ביקשו החברים להתנות את האישור בפנייה מסודרת לוועדה 

לכל האוכלוסיות הרלוונטיות.  כמו כניסה למקום המקומית כדי לקבל פטור מהיתר, וכן מתן אפשרות 

לפי הנחיות השקעות נגישות במרפאה אש"ח, ביצוע  10-ב לצביעת קיר "בית באר"כן ישנה פנייה מ

אש"ח למאה אש"ח בתלות  12שיעלה בין  הדואר-הנגשת תאיאש"ח, וכן פרויקט  30שהגיעו מקופ"ח בסך 

 לדחות: אפשרבמתווה ובמיקום שייבחר. החברים בדיון דירגו את ההשקעות שיש לבצע מיד ומה 

 -הבקשות להשקעות. לגבי ההשקעה בפרגולה למקלט מועדון חיילים/צעירים  לאשר את  – החלטה

להתנות את האישור בפתיחתו לכלל האוכלוסיה הרלוונטית בקיבוץ. כמו כן הוצע לאשר את החומרים 

 נימרודרשם:                                                      ולאפשר לצעירים לבצע את העבודה בעצמם.   

                                                                

לא צורף מאחר ותפוצת הידיעון חורגת מגבולות הקיבוץ, ותפורסם של פירוט הסכומים * גיליון האקסל 

 ■ במדיה המקומית

 

 5.8.2024אב תשפ"ד, -חםר"ח מנ פרוטוקול ישיבת מזכירות מתאריך

 12מספר חברי המזכירות: 

)מזכיר(,  יונג רחלי, לנדה ברוריה, מדר נימרוד-: אלטשולר עזי, ברוכי שמוליק, ברמן בנג'ו, דהפיםמשתת

 )יו"ר אגף חברתי(. )יו"ר אגף כלכלי(, ריידר לאה, שטרן אביעד צור רפי

 : ישראלי אביעד, ליפל שמואל ופולובין אברהם.מהדיון נעדרו
   

 על סדר היום: 
 

 דיווחים: .1

 עדכן לגבי היערכות גנרטורים לשעת חירום. * בנג'ו מרכז המשק

 * כמו כן קיבלנו את סיכום תרגיל צח"י של האשכול הצפוני במועצה שסוכם כתרגולת מוצלחת.

   החליטה ,משק-קליטה שלא להתחיל תהליך קליטה למשפחה של בןה* בעקבות החלטת וועדת 

 הדיון צפוי להתקיים אחרי תשעה באב. -המשפחה לערער למועצה 

להתקיים לאחר    הצפויה* הצוות לאיתור מזכירות אמור להביא את הצעתו לדיון באסיפה הקרובה, 

 תשעה באב. חלק מהחברים בדיון סברו כי יש להביא פתרון לסוגיית ההצבעה של המזכיר.  

 

   :2024לשנת  –חלק ב'  - דיון בתכנית ההשקעות. 2

א בעקבות המלחמה, אנו משלימים את תהליך , שהוקפ2024בהמשך לדיון בתכנית ההשקעות לשנת 

תוך התייחסות לכך שבפועל בוצעו כבר השקעות משמעויות  2024אישור תכנית ההשקעות לשנת 

 תקציב מוגבל. הותיקוני שבר ו

התכנית נשלחה בעוד מועד לחברי/ות האגף, כאשר סומנו ההשקעות שבפועל כבר  – מעיקרי הדיון

, מערכות שטיפה בלוליםם ודאמפרים יון: החלפת תנורים, סילויבוצעו, בעיקר בתחום המשקי כג

מזונות, המשך מרכז ה; הרחבת מדרך האבוס, שיפוץ וילון תאי למערך הלוחות הסולארייםאוטומטיות 

והכנת תכנית למרכז המבקרים.  במסגריהור ומלגזה ש; החלפת מברפתהמזון ורכישת מכסת חלב נוספת 

תכנית בנוגע להנחיות הבטיחות ועם בבריכה שכבר אושרו עם המפעיל  כמו כן ישנן השקעות משותפות
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איטום בבתי חברים, פיתוח  ןובה אגף השיכוןמועדון לחיילים הבודדים; וכן השקעות של  על "רעות"

כמו כן . דלקהבתחנת והחלפת תוכנה  החלפת גנרטורליד המועדון לחבר,  והסדרת החניהסביבתי 

אש"ח לטובת היערכות  75-נדרש תקציב של כ ,וגע להפרטת ענף המזוןבמסגרת ההחלטה שהתקבלה בנ

הקמת הכוללות:  בגיל הרךעל הגנים  להשקעות לפי הנחיות הפיקוחכמו כן אנו נדרשים . להפרטת המזון

עיבוי מערך המצלמות לפי תקינה, חיבור הבתים "שחף",  גדרות היקפיות לפי תקני משרד החינוך,

)ככל הנראה  ת אינטרנט, פתרון אקוסטי למשרד הגיל הרך והתאמת הגן שייבחר"צופית" ו"דקל" לתקשור

 20בסך  קשר להקמת פרגולההוועדת י. בנוסף יש פנייה של אגיל-לאיחוד גנים והקמת גן תלת "חרוב"(

מקלט שישמש את החיילים והצעירים בקיבוץ. בעניין זה ביקשו החברים להתנות מחוץ לאש"ח למועדון 

 כניסה למקום מתן אפשרותפנייה מסודרת לוועדה המקומית כדי לקבל פטור מהיתר, וכן את האישור ב

השקעות אש"ח, ביצוע  10 -ב לצביעת קיר בית באר"האוכלוסיות הרלוונטיות. כמו כן ישנה פנייה מ" ללכ

 עלותוש הדואר-הנגשת תאיאש"ח, וכן פרויקט  30לפי הנחיות שהגיעו מקופ"ח בסך נגישות במרפאה 

 2025השקעות ההשקעה זו נדחתה לתקציב למאה אש"ח בתלות במתווה ובמיקום שייבחר.  12ן בי

ובינתיים נדייק את מהות ההשקעה. בנוסף העלו החברים את הצורך שעלה להחליף אחד מהמקררים 

 . םב"כלבי" אשר התקלקל כבר מספר פעמים בשבועות האחרוני

אותה ש –הדואר -עות למעט הבקשה להנגשת תאיהבקשות להשק המליץ לאסיפה לאשר אתל – החלטה

הבאה(. לגבי ההשקעה במבנה המועדון  ת התקציב)ולהגיש לשנ ולבחור בין החלופותלעומק יש להבין 

כהחזר הלוואה כפי שנעשה בעבר ולא ע"ח השקעות. לגבי ההשקעה  לרשוםיש  -לחיילים הבודדים 

ה הרלוונטית יהאוכלוסי לת האישור בפתיחתו לכללהתנות א -בפרגולה למקלט מועדון חיילים/צעירים  

 בקיבוץ. כמו כן הוצע לאשר את החומרים ולאפשר לצעירים לבצע את העבודה בעצמם.

 ■ נימרודרשם:                                                                              

 

 מינויים:המוועדת 

 בטיחות וועדתלקול קורא לנציגי/ות ציבור 

  – בטיחות המתחדשתהלתפקיד נציג/ת ציבור בוועדת  ת/מינויים מחפשת מועמדהוועדת 

לצד ממלאי התפקיד. הוועדה מתכנסת לפי הצורך ובממוצע פעם  העובדיםדרוש/ה חבר/ה כנציג/ת 

  .מחויבות לנושא הבטיחות –. תנאי בסיסי ו חו"ח בקרות אירועברבעון, א

 מינוייםהוועדת  לחברי המעוניינים מוזמנים לפנות

 בריאותהקול קורא לנציגי/ות ציבור בוועדת 

  – מינויים מחפשת מועמדים לתפקיד נציג/ת ציבור בוועדת הבריאות המתחדשתהוועדת 

דרושים לנו חבר או שניים לעבות את הוועדה הקיימת. הוועדה מתכנסת לפי הצורך ובממוצע פעם 

 ■ דיסקרטיות –ברת. תנאי בסיסי ברבעון, אך ייתכן ולעיתים התכיפות גו
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 ה"דמהקב

ה|  התנועה ואנחנו ש  ה חֲד  ים תוֹר  יכ  ה, אֲנַחְנוּ צְר  ימ  נְש  יר ל  יו כְמוֹ אֲו   עַכְש 

 

 חברים וחברות 

 ברוכים הבאים והבאות,

אנו מניפים היום בסעד את דגל הציונות הדתית, דגל תורה ועבודה, 

בעיצומה של מלחמה קשה, באנו המחברת. " וו"שחלק ממהותו היא ה

 להפיח רוח.

ותקומתם במלחמה  הימים הקשים של שנת תשפ"ד מזכירים את הימים הקשים של תש"ח. עמידתם

 של בארות יצחק וגוש עציון אז, נוסכת בנו כוח ותקווה כי אפשר גם היום. 

יבה, הוא בעל אז והיום, סיפור של עמידה במלחמה, גלות וש –הסיפור המקומי של סעד ועלומים 

 משמעות גדולה והוא משפיע על מעגלים רחבים.

 שיבת היישובים היא מציאות שמתהווה מול העיניים

  .אבל היא בעיקר סמל, התווית דרך

לעתים לנו, העסוקים בעשייה בבית ובשדה, אין את היכולת לראות מה שרואים בנו המתבוננים 

 מבחוץ.

 וכוח וגם תקווהמה שקורה כאן נותן משמעות  ,עבור רבים

 לכן חשוב להמשיג ולנסח 

 לכן חשוב היה לכולנו להגיע לכאן, וכאן לכתוב את התורה המתחדשת. 

 לכתוב ברעיון, בדיבור ובמעש.

 הוועידה הזו אינה נאומים ושורות שורות של מאזינים, 

 .היא שיחה שמתרחשת במעגלים של שיח

 

ה, אלא רוחה, שבוטאה בבהירות ובעוז בקולו בוועידה הזו לא יהיה "דבר התנועה" שנוסח בקפיד

 דרכו של ידידיה כהן ז"ל, איש סעד, ובני עקיבא, מייסד ישיבת הקיבוץ הדתי, שחי ופעל מכאן.  בו

 

 כאן ממקהלת דוברות ודוברים רחבה. רשייווצבאנו הנה היום כדי לייצר יחד את השיר החדש 

ישנים וללבן יחד שורה של -לגבש נתיבים חדשיםנו חוט קשר ותקווה. באנו לעצב ויבאנו לטוות בינ

 נושאים העומדים בליבה של החברה בישראל: 

משנה כלכלית  / חינוך פתוח / התיישבות / דמוקרטיה / התחדשות התורה / מקומן של נשים

מעורבות בחברה / יהדות התפוצות,  כל אלה הועמדו במרכז יום  / חברתית / אחריות חברתית

 .העבודה שלנו

 נו לעבוד!בא

 

 רוח הקיבוץ הדתי, אינה נחלתנו לבדנו
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 שותפים רבים ומגוונים עימנו היום, 

 את דגלנו המשותף גבוה ולומר: להניףוזו השעה 

כאן ביתנו! בשדות ארץ ישראל. כאן נכתבת תורת ישראל במעשה ההתיישבות מחדש, ברוח 

 ענווה.בהלחימה, באחווה ובשכנות, ובעיקר בשותפות ו

אינה סיסמה ריקה, היא מחברת בין תורה ועבודה, בין התיישבות חקלאות וקהילה, בין  ו' החיבור

 חלקים שונים בעם, היא מייצרת ציר מאפשר, הנטוע בשדה.

 מקומו של הכנס הוא סוד כוחו.

 ז שנים לסעד."יום שיבת עלומים, שבוע למלאת ע –זמנו 

 , מארג חיינו לא שלם בלעדיהם. מכאן נקרא להשבת החטופים והחטופות, בהם שכנות ושכנים

 שממש כאן מעבר לגדר לוחמים בעוז, ,מכאן אנו מחזקים את אנשי ונשות כוחות הביטחון

מכאן נשלח חיבוק של ניחומים ושותפות גורל לאחינו בעדה הדרוזית בשבוע קשה של רצח ילדים 

 במג'דל שאמס, ולקיבוץ הגושרים שאיבד בן השבוע.

 

)כך כתב הרב אלחנן ניר( והתורה  נחוצה לנו התחדשות, "תורה חדשה" מכוחן של אמונה ותורה

 הזאת נכתבת בשדות הנגב בימים הללו ממש.

 

ה ימ  נְש  יר ל  ו כְמוֹ אֲו   עַכְש 

ה ש  ה חֲד  ים תוֹר  יכ   .אֲנַחְנוּ צְר 

מְחַק אר שֶנ  גְמַר וְהַצַוּ  יר שֶנ  אֲו  ו בְתוֹךְ ה   עַכְש 

י יכ  האֲנַחְנוּ צְר  ש  א חֲד  ר  ה וּגְמ  ש  ה חֲד  שְנ   ם מ 

שוֹת ה חֲד  מ  יוֹת נְש  ה וַעֲל  ש  ה חֲד  ל   וְקַב 

ו ה, עַכְש  ב  ר  ל הַשֶבֶר וְהַמֶלַח וְהֶח   וּבְתוֹךְ כ 

 

אבות הבית,  -יחזקאל לנדאו ויצחק שלומי, לאשכול ואוריה  - למנהלי בית הספראסיים בתודה 

ת שפתחו את דלתם לרווחה, בקמפוס שלא ידע מנוחה השנה, תודה אמהות הבי -לירדנה ומלכה 

 לכל השותפים בארגון הכנס. 

 

 ■ שרה עברון

 

  לצפייה בהקלטת הכנס 

 סרקו את הברקוד
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 כלבודף

 מתכנית רעות

סיימה קורס הכשרה כמפקדת מגל ושובצה  ,המאומצת אצל משפחת שורי וגיל אמיר רשל פסקובאטי

 אנחנו מאחלים לה הצלחה בהמשך דרכה הצבאית..  .כמפקדת בעיר הבה"דים

 מענף המזון

 יום שלישי, תשעה באב, חדר האוכל סגור. ניתן לקחת ביום שני אוכל לילדים ממערך הצהריים.ב

בתקופה הקרובה נזכה להרבה ילדים ואורחים בחדר האוכל. בבקשה עיזרו לנו לשמור על חדר אוכל 

 ות למקום, לשמור על סביבה נקייה...רגוע ומסודר: להחזיר כסאות וקובי

 עירית תודה מראש!

 בשבתשיעור 

 במשך כחצי שעה בענייני פרשת השבוע.  לומדים ועוסקיםבמועדון לחבר,  11:30בכל שבת בשעה 

 כך בכל שבת, לפי סבב שנקבע מראש של מלמדים מקומיים.

דברים חדשים ומרתקים  -בכל פעם מחדש וים בשמחה ובמסירות בהכנת השיעורים, מלהמלמדים ע

 בפרשה.מוארים מפיהם 

 מוזמנים ומוזמנות: 

 להצטרף למעגל הלומדים. 

 .למתחילים שחוששים "לקפוץ למים" אפשר להציע עזרה בהכנת  להצטרף למעגל המלמדים(

 השיעור מהותיקים יותר(.

 .ליידע אותי מראש על אורחים שיכולים לתת שיעור 

תֶךָׁ " ב לְאהֲֹבֵי תוֹרָׁ לוֹם רָׁ וֹל ש ָׁ מוֹ מִכְש   )תהילים קי"ט קס"ה( "וְאֵין לָׁ

  , שוליתודה

 

  מהמרפאה

 .אחות דינההעם  12:00 - 8:00בין השעות  12/8 אב-ח' במנחם קבלה במרפאה ביום שני .1

 27/8 אב-כ"ג במנחם עד יום שלישי 16/8אב -י"ב במנחם ד"ר ליאורה בחופשה בחו"ל מיום שישי .2

 .כולל

 .. הודעה לגבי מחליפים תגיע בהמשךה של הרופאהקופת החופשכרגיל בת תעבודאחות דינה ה .3

 עדה
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 מוועדת בית הכנסת

 .20:00תפילת ערבית בימות החול חוזרת לשעה 

 

 תשעה באב )אם לא יבוא..( זמני

 יום שני:

 מנחה 18:00

 כניסת הצום 19:28

 ערבית וקינות 20:00

 יום שלישי:

 (בתפילת מנחה נהוג להניח טלית ותפילין)שחרית וקינות  08:00

 בשטיבל –לימוד עם הרב ירון  12:45

 מנחה גדולה 13:20

 מנחה קטנה 19:00

 ערבית, קידוש לבנה 19:50

 צאת הצום 19:55

הּ.    בְנוֹתָּ יד לִּ תִּ ה עָּ אֵשׁ אַתָּ הּ. וּבָּ צַתָּ אֵשׁ הִּ ה ה' בָּ י אַתָּ  )תפילת נחם( כִּ
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 ש ב ת  ח ז ו ן –ד ב ר י ם 

 שבתערב  

 נרות הדלקת 19:10

 ערביתקבלת שבת, מנחה,  19:20

 שבת 

 שחרית, מוסף 8:30
 תפילת ילדים אחרי מוסף

 עונג שבת 11:30

  אלפסי ג מתארחים אצל-ילדי א
 בני יעקובי אצל מתארחיםו -ילדי ד

 במועדון לחבר דוד צרפתימפי  לחבריםשיעור 

 מנחה גדולה 13:30
 לבשטיב -לילדים  תהילים וטעמי המקרא 17:15
 בחדר העיון –שיעור בדף היומי  17:15
 מנחה קטנה 18:00

  במועדון לחבר לנשיםשיעור 
 הבדלה, ערבית 20:09

 

 לוח השבוע

 תפילות

 7:45              מנין שני       6:00שחרית                      

 18:30מנחה בבית הכנסת       13:30מנחה ברחבת חדר האוכל   

 20:00ערבית                     19:25              שקיעה        

 

 .ןבחדר העיו –בכל ערב אחרי תפילת ערבית  -השיעור בדף היומי 

 

   תשעה באב – יום שלישי

 בחדר האוכל – חברים אסיפת 21:00 יום רביעי

 19:15 יום חמישי

21:00 

 בחדר העיון –ניצוצות מהדף היומי 

 ותבחדר ישיב –ישיבת המועצה 

 


